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Protokoll MR-beredningen  
Beredning för mänskliga rättigheter 
Tid: 2014-01-20  kl 18.00-20.00 
Plats: Kommunhuset 
 
Närvarande:  
Raymond Svensson (c) ordförande, Ebbe Pettersson (mp) vice ordförande, 
Berith Jansson (kd), John Lind (v), Birgitta Karlfeldt (m), Stig Sandahl (fp), 
Yvonne Radestam (s),Marina Andersson (s), Elin Björkman (ksf),  
Sören Berglund (ksf), Rebecka Wigsén (ksf – projektledare Speak APP), 
Freja Nordqvist (ungdomsrådet) 
 
Minnesanteckningar 2013-12-16 godkändes med revideringar. 
Till dagordningen lades övrig fråga från Yvonne om innehållet vid arrange-
manget 8 mars. 
 

1. Rapporter  
 
Besök från New Connexion – Raymond meddelar att Alexandra är informe-
rad. 
Åtgärder för att förbättra valdeltagandet – Elin meddelar de kommunikations-
insatser som är gjorda och att en intresseanmälan inkommit. 
Priser – Ebbe meddelar att jury kommer att tillsättas och tidsplanen för arbe-
tet. Priserna marknadsförs bland annat via annonser i Mitt i Haninge och via 
Föreningsfrukostar. Sista dag att nominera är 30 april. Juryn meddelar sitt 
beslut till MR-beredningen 16 juni. Pristagarna meddelas och får sedan ta 
emot priset under pompa och ståt vid Haningedagen  
Tillgänglighetsdatabas – Elin meddelar att KSF har uppdraget 
Lokal för kommande möten – Raymond meddelar att nya mötestider kan 
komma att föreslås för de möten då beredningen i nuläget har bokat lokal 
utan hörselslinga. 
SKL seminarium – Raymond  meddelar att samtliga presidier informerats 
men att tillfället är fullbokat. En rekommendation är att anmäla sig snarast om 
andra liknande tillfällen ges. 
SIOS – Raymond rapporterar att han har bjudit in till en presentation vid MR-
beredningens möte 19 maj.  
 



 

 

2 (4) 

2. Tema Unga 
Sören inleder med beskrivning av politikområdet ungdomspolitik. Målen på 
EU-nivå och på nationell nivå går i linje. Den nationella ungdomspolitiken är 
under arbete, en ny proposition kommer under våren. Politikområdet avser 
unga 13-25. Remissen omfattade fem förslag: 

 Ett nytt övergripande mål för ungdomspolitiken: Ungdomar ska ha makt 

att forma sina liv och inflytande över samhällsutvecklingen 

 Alla insatser som berör ungdomar bör ha ett ungdomsperspektiv 

 Ungdomspolitiken ska vara sektorsövergripande 

 Samordning och uppföljning enligt modell för uppföljning 

 Samarbetet mellan kommuner och landsting och andra myndigheter ska öka 

 
Haninge kommun deltar i flera nätverk och projekt. T ex ”att mäta det omät-
bara” som handlar om att ta fram indikatorer. Haninge deltar även i Partner-
skap för barnkonventionens genomförande (Marie Litholm och Sören Berg-
lund). Nyligen har motsvarande samarbete dragit igång regionalt 
 
Barnombudsmannen kallar årligen samtliga generaldirektörer för myndighet-
er för att redogöra för hur de arbetar med barnperspektivet. 
 
Utvecklingen av arbetet i Haninge: 
Ungdomsrådet har funnits sedan 1999. Rådet har varit framgångsrikt genom 
att påverka flerafrågor: 

- Idrottspolitiska programmet 
- Kulturpolitiska programmet 
- Skolplanen 
- Utformning av Lakeside 
- Nyfiken park 

 
Speak APP 
Treårigt samarbetsprojekt med finansiering från Arvsfonden.  
Syfte att öka ungas delaktighet i frågor som berör dem. Projektets styrgrupp 
har unga i majoritet. Speak APP handlar om att vidga perspektiven och in-
kludera fler unga. 
 
Ledord för arbetet: 

- Barnkonventionens artikel 12 
- Delaktighetstrappan 
- Unga är experter 

 
Två delar i projektet: 

1. Beredningsforum: att ta vara på ungas synpunkter 
- Fysiska träffar 
- Diskussioner/aktiviteter kring någon fråga 

2. En app som motsvarar de två första stegen i dialogtrappan. Snabb, 
lätt väg för unga att lämna synpunkter och få information 

 

Haninge ligger i framkant inom området.   
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Ungdomsrådet 
16-24 åringar ca 20 st.  
Planerar ledarutbildning för de som sitter i rådet. 
Arbetsgrupper 2014: 

- Guide för unga (om ekonomi. lån, hyror, m.m.) 

- Andra 

2 workshops planerade (trygghet och bostäder) 
Skolfrågor alltid aktuellt: i år testar UR dialog med rektorer istället för med 
politiker 
Sommarjobbare avlönade av UR: kommunutvecklare. UR har haft kontakt 
med AF i detta. 
 
Valet 
Fokus på personliga kontakter, att träffa föreningar och vara ute på skolor. 
Skicka info till samtliga folkbokförda i kommunen i åldern 18-24. 
Valambassadörer inför EU-valet. 
Två grupper sommarjobbare. 
Planerar ”valrock”. 
 
Frågor och diskussion 
Hur arbetar ni med drogsituationen i kommunen? 
Svar: Det arbetet samordnas av en tjänsteman på socialförvaltningen.  
 
Hur finansieras valsatsningen? 
Svar: Kommunen har sökt medel från Ungdomsstyrelsen 400 000:- (samar-
betsprojekt med kultur- och fritidsförvaltningen) 
 
Hur arbetar ungdomsrådet för att stärka tjejerna i samhället? 
Svar: Kommunen arbetar med den frågan på många olika sätt. Ungdomsrå-
dets arbete styrs av de frågor som ungdomarna själva tar upp. Detta är en 
viktig fråga för beredningen, men det går inte att föra in frågor i ungdomsrå-
dets arbete, utan det styrs av ungdomarna. 
 
Arbetar ni med att förändra maktstrukturer och maktordningen? 
Svar: I rådet anser vi att vi har bred representation på många sätt. Vi har inte 
sett att vi behöver strategier för att jobba med strukturerna. 
 
Den huvudsakliga strukturen vi bearbetar är ungas låga tillgång till makt. Till 
valet kommer vi att bjuda in politiker till rundabordssamtal. Då som alltid i 
våra arrangemang är det de unga som är experterna på sina egna frågor och 
politikerna som är där för att lära. 
 
Vad gör ni för att stödja unga att hitta jobb?  
Svar: I den guide som nämndes tidigare är det ett område som finns med, t 
ex hur man skriver CV.  
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Slutligen informerar Raymond om att beredningen kan ha ekonomiskt över-
skott från 2013 som kan komma ungdomsrådet och valprojektet tillgodo. 
 
 
 

3. Övrig fråga 
Vilket innehåll har evenemanget 6 mars kopplat till internationella kvinnoda-
gen? 
Svar från Raymond: Den 8:e mars är det många verksamheter som gör in-
satser, vilket innebär att det är viss konkurrens om uppmärksamheten. KOF 
kommer istället att arrangera något den 6 mars i Jordbro kultur- och för-
eningshus. Vi är inbjudna för att 

- tala om vad MR-beredningen gör 

- Pusha för priserna 

Raymond har preliminärt gett klartecken för medverkan. 
 
Beslut: att delta 6 mars i jordbro. 
 
 

4. Övrig fråga 
Vad gör beredningen för att stärka valdeltagandet. 
Svar från Raymond: Vi har avsatt medel till projekt. Vi finansierar, andra ut-
för. 
 

5. Övrig fråga 
Återkoppling önskas av resultatet av de medborgardialoger / e-petitioner som 
inkommit 2013.  
 
Beslut: Presidiet får i uppdrag att ta upp frågan och lägga in den på dagord-
ningen på kommande möte. 
 

 
 

 
 
 

………………………………….                 ……………………………………  
Ordförande                                                Sekreterare 


